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BCE ar putea ridica în curând interdictia platii dividendelor (Luis de Guindos)

Banca Centrala Europeana ar putea ridica în curând interdictia platii dividendelor, datorita redresarii

solide a economiei în zona euro, a declarat vicepresedintele BCE, Luis de Guindos, transmite Reuters.

 

În primavara anului trecut, BCE a cerut bancilor pe care le supervizeaza sa înceteze sa mai plateasca dividende,

pentru a-si pastra fondurile proprii si a-si folosi profiturile în vederea sprijinirii economiei afectata de pandemie. În

decembrie, Banca Centrala Europeana a decis sa lase creditorii din zona euro sa îsi recompenseze actionarii cu o

parte din profiturile cumulate în 2019/2020, autorizându-le sa plateasca dividende sau sa rascumpere actiuni daca

dispun de suficiente fonduri proprii, relaxând interdictia platii dividendelor impusa în primul val al pandemiei.

 

Cu toate acestea, BCE a subliniat ca bancile trebuie sa dea dovada de prudenta si sa îsi pastreze capitalul, având în

vedere ca volumul creditelor neplatite ar putea ajunge la 1.400 miliarde de euro. Potrivit regulilor comunicate de

BCE, bancile din zona euro ar trebui sa pastreze dividendele si rascumpararile de actiuni la mai putin de 15% din

profiturile cumulate pentru 2019 si 2020 sau 0,2% din capitalul lor de nivel 1, în functie de care din cei doi

indicatori este mai mic.

 

"Daca ritmul activitatii economice continua, conform estimarilor noastre, este clar ca recomandarea privind

dividendele va disparea, mai devreme sau mai târziu", a afirmat oficialul BCE, la un eveniment financiar

desfasurat în Spania.

 

În 23 iulie, BCE ar urma sa ia o decizie privind eventuala ridicare a restrictiilor privind dividendele si

rascumpararea de actiuni.

 

În timp ce discutia privind dividendele înca se desfasoara, unele autoritati europene de reglementare bancara se

asteapta la ridicarea restrictiilor, au declarat recent pentru Bloomberg surse care au dorit sa-si pastreze anonimatul.

 

Şi Andrea Enria, presedintele Consiliului de supervizare bancara din cadrul Bancii Centrale Europene, si-a

exprimat speranta ca interdictia pentru plata dividendelor va fi "în curând" ridicata.

 

"Vom iesi din aceste recomandari privind dividendele, sper ca în curând. Avem o propunere pentru o decizie la

sedinta din 23 iulie si o vom aduce la cunostinta opiniei publice la scurt timp", a declarat Enria.

 

"Este clar ca înca exista numeroase incertitudini dar riscul de credit nu s-a materializat în cazul bancilor, în

bilanturile bancilor, astfel încât prudenta înca trebuie sa fie un star polar în urmatoarele luni", a afirmat seful

Consiliului de supervizare bancara din cadrul BCE, la o conferinta online. 
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